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TÍM TATRAVAGÓNKA V POHYBE

VYHRAJ LÍSTKY NA FIS WORLD CUP V JASNEJ

FS VAGONÁR OČARIL BRAZÍLIU 

POZVÁNKA NA MIKULÁŠA



V polovici októbra začalo investičné od-
delenie práce na rekonštrukcii chodníkov 
a vozovky v oblasti Páliareň - Doprava.
Počas opravy bude nutné vytvoriť jed-
nosmernú komunikáciu, dovoľujeme 
si Vás preto požiadať o ohľaduplnosť 
a obozretnosť.
Ukončenie prác je naplánované na koniec 
novembra 2023 v závislosti od klimatických 
podmienok.
Veríme, že aj napriek súčasným krátkodo-
bým obmedzeniam v budúcnosti oceníme 
zvýšenie kvality a bezpečnosti nášho “hlav-
ného ťahu”.
 Ďakujeme za pochopenie.

ČAKÁ NÁS DOPRAVNÉ 
OBMEDZENIE
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KONFERENCIA „SÚČASNÉ PROBLÉMY 
V KOĽAJOVÝCH VOZIDLÁCH – 
PRORAIL 2023“ V ŽILINE

Konferencia bola venovaná 
problematike koľajových 
vozidiel a otázkam súvisia-
cim s koľajovou dopravou. 
Cieľom konferencie je 
oboznámiť pracovníkov 
v odbore koľajových 
vozidiel s novými poznat-
kami vo výskume, výučbe, 
vývoji, konštrukcii, výro-
be, prevádzke a údržbe 

koľajových vozidiel a ich 
subsystémov v celej šírke 
problematiky. Zúčastnili sa 
na nej zástupcovia z Čiech, 
Fínska, Nemecka, Poľska, 
Rakúska, Slovenska, Srbska, 
Švajčiarska a Ukrajiny. Spo-
lu bolo prezentovaných 80 
príspevkov.
Tatravagónka sa na tejto 
odbornej akcii ako popred-
ný výrobca nákladných 
koľajových vozidiel podieľa 

nielen ako sponzor, ale 
jej pracovníci tiež aktívne 
vystúpili so svojimi prí-
spevkami.
Tentokrát sme si pre kole-
gov z „brandže“ pripravili 
nasledujúce články:
Hluk v nákladnej koľajovej 
doprave – riešenie v ne-
dohľadne - Ladislav Mačák 
Trendy vo vývoji náklad-

ných železničných vozidiel 
- Marián Moravčík -
Skúsenosti zo schvaľova-
cieho procesu nákladného 
železničného koľajového 
vozidla po zavedení 4. že-
lezničného balíčka - Peter 
Tarajčák.
Problematika hluku v že-
lezničnej koľajovej doprave 
je vo všeobecnosti vníma-
ná ako environmentálny 
problém, ktorý výrazne 

ovplyvňuje kvalitu živo-
ta obyvateľov. Hlavným 
problémom v nákladnej 
železničnej technike je 
hluk pri prejazde, a to 
najmä v noci. Svetová 
zdravotnícka organizácia 
(WHO - „World Health 
Organization“) odporúča 
dlhodobý environmentálny 
hluk v noci na úrovni medzi 

32 a 42 dB(A) bez vplyvu 
na zdravie obyvateľstva. 
Európska únia dlhodobo 
vníma nutnosť riešenia 
vplyvu vyžarovaného 
hluku v železničnej prepra-
ve ako významnú úlohu 
pre zvýšenie kvality života 
obyvateľov, ako aj vplyvu 
na životné prostredie.
Cieľom Európskej únie je 
zníženie hluku v nákladnej 
železničnej preprave z ak-

tuálne dovolenej hodnoty 
83 dB(A) na úroveň 75 
dB(A), čo zodpovedá limi-
tom v osobnej železničnej 
preprave. Problémom je 
technická realizovateľnosť 
tejto spoločenskej požia-
davky.
Existuje riziko, že nadmer-
né hladiny hluku zo že-
lezničnej dopravy by mohli 

viesť k nekoordinovanej 
jednostrannej činnosti zo 
strany niektorých člen-
ských štátov. Takéto opat-
renia by mohli mať nepriaz-
nivé účinky na európske 
hospodárstva a mohli by 
vyústiť do spätného presu-
nu zo železničnej dopravy 
na cestnú. Okrem toho by 
takéto činnosti mohli naru-
šiť interoperabilitu (pozn. 
vzájomnú súčinnosť) želez-

V termíne od 20. do 22. septembra 2023 sa uskutočnila v meste pod Dubňom 
v poradí 26. medzinárodná konferencia, ktorá má už viac ako 50-ročnú tradí-
ciu. Konferencia sa konala pod záštitou ministra dopravy SR Ing. Pavla Lanča-
riča, Ph.D. a odborným garantom bol prof. Ing. Daniel Kalinčák, PhD., ktorý je 
uznávanou osobnosťou v oblasti koľajových vozidiel.

níc únie. Keďže železničná 
nákladná doprava v únii je 
v prevažnej miere medziná-
rodná, vyžaduje sa riešenie 
problému na európskej 
úrovni.
Druhým predneseným 
príspevkom boli trendy vo 
vývoji nákladných železnič-
ných vozidiel. Hlbšie bola 
rozobraná problematika 
zvýšenia prepravnej kapa-
city, používanie zosilnené-
ho ťahadlového ústrojen-
stva, zvyšovanie rýchlosti, 
novinky v oblasti brzdy, 
príprava na digitalizáciu vo 
vzťahu na nasadenie DAC, 
použitie telematiky a sen-
zoriky, znižovanie energe-
tickej náročnosti, ako aj 
požiadavky na riešenie hlu-
ku u nákladných vozňov. 
Druhá polovica prednášky 
bola venovaná novým 
typom vozňov z vývoja 

a produkcie Tatravagónky.
Príspevok schvaľovací pro-
ces nákladného železnič-
ného koľajového vozidla po 
zavedení 4. železničného 
balíčka (ŽB) poukázal na 
skúsenosti Tatravagónky 
v tejto oblasti.
Aj keď zámer zavedenia 4. 
ŽB zo strany jeho autorov 
bol dobrý, a síce zníženie 
nákladov postupov povoľo-
vania, skrátenie trvania po-
stupov povoľovania a zvý-

šenie bezpečnosti železníc, 
ich naplnenie k dnešnému 
dňu nemožno potvrdiť. 
Kým pôvodný schvaľovací 
proces v zmysle 3. ŽB sa 
ustálil na relatívne krátkom 
čase schvaľovania za gene-
rovania relatívne rentabil-
ných nákladov, v prípade 4. 
ŽB to nie je možné konšta-
tovať. Zatiaľ čo priemerná 
lehota schvaľovacieho 
procesu vozňa voľného 
obehu pri schvaľovacom 

úrade podľa 3. ŽB sa pohy-
bovala okolo 1,5 mesiaca 
a náklady zhruba na úrovni 
5.000,- EUR, schvaľovací 
proces vozňa podľa 4. 
ŽB sa predĺžil 3-násobne 
a náklady narástli dokonca 
4-násobne. Príspevok k zvý-
šeniu bezpečnosti železníc 
ponecháme bez vlastného 
hodnotenia. Ako prínos je 
možné označiť zavedenie 
možnosti pre elektronické 
podanie žiadosti prostred-
níctvom one-stop-shop 
(OSS), zjednotenie postupu 
schvaľovania, ako i vydanie 
samotného schválenia (nie-
len pre plne interoperabil-
né vozne voľného obehu, 
TEN GE) pre celú EU, resp. 
v žiadosti zadanú oblasť 
použitia.

Ing. Marián Moravčík, Ph.D.
hlavný konštruktér 

spoločnosti

Ing. Ladislav Mačák pri prednesení svojho príspevku Ing. Marián Moravčík, Ph.D. pri prednesení svojho príspevku

Ing. Peter Tarajčák pri prednesení svojho príspevku 
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SQE – SUPPLIER QUALITY 
ENGINEER

Jej hlavným cieľom je 
podpora a rozvoj vybra-
nej skupiny dodávateľov 
a zabezpečenie zosúla-
denia vzájomných cieľov, 
požiadaviek, očakávaní 
a nastavenie informač-
ného toku tak, aby sme 
efektívne zdieľali a vyu-
žívali získané vedomosti 
a skúsenosti. Prostredníc-
tvom vykonaného pro-

cesného auditu získame 
nevyhnutné informácie 
o efektivite zavedeného 
systému riadenia kvality 
u dodávateľa, identifi-
kujeme možné riziká 
a nedostatky a zároveň 

definujeme príležitosti 
pre zlepšenie v jednot-
livých preverovaných 
oblastiach. Týchto oblastí 
je 10 a pokrývajú všetky 
zavedené procesy.
Rovnako ako v našej 
spoločnosti, aj na dodá-
vateľov sa pozeráme opti-
kou procesného riadenia 
a preverujeme, ako sú 
jednotlivé procesy nasta-

vené a definované, aké sú 
ich kľúčové ukazovatele 
a ich plnenie a aké sú de-
finované akcie v prípade, 
že plnené nie sú. Výsled-
kom auditu je priemer 
z jednotlivých oblastí 

uvádzaný v percentách, 
na základe ktorého je 
možné zhodnotiť proces 
dodávateľa ako spôsobilý, 
podmienečne spôsobilý, 
prípadne nespôsobilý.
Tým však práca SQE ani 
zďaleka nekončí, pretože 
po samotnom audite 
a vypracovaní správy 
v podobe vyplneného 
auditovacieho dotazníka 

nasleduje kolotoč nazý-
vaný “PDCA”. V praxi to 
znamená neustále sa roz-
širujúci akčný plán, kde 
sledujeme dodávateľmi 
definované akcie, termí-
ny a ich plnenie spolu 

s dôkazmi, ktoré si v praxi 
pozrieme zase o rok.
V priebehu tohto roka 
sa nám doposiaľ poda-
rilo v súlade s plánom 
vykonať audity u ôsmich 
dodávateľov s priemer-
ným výsledkom na úrovni 
79 %.
Všetky údaje zdieľame 
v rámci našej spoločnosti 
prostredníctvom nástro-
ja PowerBI, ktorý nám 
analýzou a prehľadným 
grafickým zobrazením 
dát uľahčuje ďalšiu prácu 
a rozhodovanie.
Veľa sme sa pri tom na-
učili, nadviazali dôležité 
kontakty, ktoré nám do 
budúcnosti budú nápo-
mocné pri napĺňaní cie-
ľov, vymenili si skúsenos-
ti, ale hlavne zabezpečili 
vznik podnetnej spolu-
práce s našimi dodávateľ-
mi v oblasti procesného 
riadenia a zabezpečenia 
kvality dodávaných pro-
duktov.
Úspech našej spoločnosti 
závisí od všetkých zainte-
resovaných strán, a teda 
aj od neustáleho zlepšo-
vania našich dodávateľov 
a my im k nemu radi 
pomôžeme.

Mgr. Zuzana GARDIANOVÁ
Lean manažér

Pozícia Inžiniera dodávateľskej kvality (SQE) bola v spoločnosti TATRAVAGÓNKA a.s. opätovne zave-
dená v roku 2023 v rámci oddelenia procesného inžinierstva. 

CHCEŠ VYHRAŤ LÍSTKY NA
FIS WORLD CUP 2024 V JASNEJ?
Poďme spoločne zlepšiť výrobné a technické procesy, produktivitu práce, pracovné prostriedky, 
našu bezpečnosť, ale aj Váš rodinný rozpočet. A nielen to! Podaním podnetu na zlepšenie do 15. de-
cembra 2023 sa môžete zaradiť aj medzi šťastlivcov, ktorí získajú vstupy na svetový pohár v lyžovaní 
FIS WORLD CUP v Jasnej! 

ČAS FORMULÁRNÁPAD
Ak sa domnievate, že Váš 
návrh prinesie zlepšenie 
alebo úspory v hociktorej 
oblasti firemných proce-
sov, môžete ho podať na 
tlačive D-90-02/15, ktoré 
nájdete u ATP pracovníč-
ky/asistentky na úseku. 
Tento podnet odovzdajte 
Vašej ATP pracovníčke, 
ktorá ho odovzdá hodno-
tiacej komisii.
Hodnotiaca komisia 
posúdi Váš PNZ tak, ako 
každý bežný podnet 
(v zrýchlenom režime 
najneskôr do 12. januára 
2024), avšak tie, ktoré 
budú vyhodnotené ako 
podnetné budú ocene-
né vstupom na svetový 
pohár v Jasnej. V prípade, 
že počet vyhodnotených 
podnetných PNZ bude 
prevyšovať počet vstu-
pov, pristúpi sa 
k losovaniu výhercov. 

Do losovania sa zaradia 
aj PNZ, ktoré boli prijaté 
ako podnetné v priebehu 
roka 2023. 
Viac informácií o poda-
ní PNZ nájdete v OS-90-
01/09.
 Veľa šťastia!
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VAGONÁRSKE ŽELIEZKO V OHNI 
NA 100. ROČNÍKU MMM

Reč je o Vladovi Jambri-
chovi, ktorý už podobnú 
debatu absolvoval a súčas-
né interview nadväzuje na 
článok, ktorý bol publiko-
vaný v časopise Vagonár 
v mesiacoch júl a august 
v roku 2016. 

Za ten čas sa nielen v Tat-
ravagónke, ale aj v Tvo-
jom osobnom a športo-
vom živote veľa zmenilo. 
Pribudli roky aj deti, ale 
na chuti športovať Ti to 
zjavne neubralo...
Chuti športovať mi do-
posiaľ neubudlo, pomaly 

premýšľam nad ubratím 
tréningových dávok, avšak 
stále si nájdem nejakú 
výzvu, ktorá ma núti špor-
tovo sa pripraviť, priprieť, 
potrénovať.

Vtedajší rozhovor bol 
venovaný najmä Tvojim 
ambíciám v skialpinizme, 
zatiaľ čo súčasný úspech 
vychádza z rýdzo cestné-
ho behu. Zmenili sa Tvoje 
športové preferencie po-
čas uplynulých 7 rokov?
Ani nie. Moje preferencie 
sa dramaticky nezmenili. 
Skialpinizmus mám stále 

najradšej – je to najlepší 
šport, takisto horský beh 
je stále super. Chcel som si 
však vyskúšať novú disciplí-
nu a spraviť si v nej dobrý 
čas. Na cestných behoch je 
možné odsledovať a porov-
nať si čas aj po 40 rokoch.

V Tvojom portfóliu sa 
nachádzajú aj ultra behy, 
ktoré sú svojou povahou 
podstatne dlhšie ako je 
maratónska disciplína 
(pozn. 42,195 km) a záro-
veň ide o beh v horách, 
kde sa často mení pre-
výšenie, a tak aj tempo. 

Prečo teda maratón?
Trailový beh má stále iný 
povrch, prevýšenie. Z toho 
dôvodu sa časy na rovna-
kých vzdialenostiach dosť 
líšia. Takisto nie sú až tak 
sledované verejnosťou ako 
napríklad košický maratón 
a tiež som chcel zažiť at-
mosféru takéhoto veľkého 
podujatia. V minulosti ma 
cestné behy až tak nebavili, 
pripadalo mi to pomerne 
nudné, ale s vekom som 
zmenil názor.

Vyzerá to tak, že si 
všestranným športovcom 
a atletické disciplíny Ti 
jednoducho sedia – na-
šiel som si dokonca údaj, 
že si zabehol 10 km cest-
ný beh pod 34:00 min.

Maratón je symbolom vytrvalosti, ktorá je príznačná aj pre všetky gene-
rácie, ktoré sto rokov budovali našu spoločnosť. Nás teší, že práve na sté 
výročie maratónu, pripomínajúc si našu storočnicu sa po prvýkrát podarilo 
poskladať tím, ktorý reprezentoval našu spoločnosť.

Keďže aj naša spoločnosť nedávno oslávila storočnicu, videli sme v tomto pod-
ujatí jedinečnú príležitosť, ako spojiť jej propagáciu s prezentáciou športových 
výkonov našich zamestnancov. Niektoré z nich boli vskutku výnimočné a s prota-
gonistom najlepšieho z nich sme pripravili zaujímavý rozhovor, nielen o športe.

MEDZINÁRODNÝ 
MARATÓN MIERU

Nevšedná atmosféra, 
ulice plné bežcov i divákov, 
pozitívna energia, ktorou 
sa všetci navzájom dobíjajú 
a posúvajú bližšie k cieľu. 
Takto by sa dali opísať 
zážitky našich kolegov zo 
stého maratónu mieru 
v Košiciach.
Dvaja účastníci na koliesko-
vých korčuliach, dva štvor-
členné štafetové tímy, se-
dem polmaratóncov a traja 
maratónci sa 1. októbra 
2023 v Košiciach postavili 
spolu s ďalšími takmer 18 
tisícami športovcov na štart 
jubilejného stého ročníka 
európskeho maratónu 
mieru pod názvom tímu 
TATRAVAGÓNKA V POHYBE,  

za čo im patrí naše poďako-
vanie. Všetci podali skvelý 
výkon a veľmi si to užili, no 
umiestnenie nášho kolegu 

Vladimíra Jambricha nás 
zaujalo, a tak sme ho vy-
spovedali v samostatnom 
článku.

Tento “jubilant” je po 
Bostonskom maratóne 
a Yonkerskom maratóne 
tretí najstarší na svete 
a teší sa veľkej popularite. 
V tomto ročníku sa regis-
trácia hlavných disciplín 
naplnila už 9 mesiacov 
pred štartom.
Zažite magickú atmosféru 
preplnených ulíc Košíc aj 
Vy s tímom TATRAVAGÓN-
KA V POHYBE a zaregistruj-
te sa už na rok 2024.
Stačí oskenovať QR kód 
a vyplniť prihlášku.
Počet miest je limitovaný, 
preto s registráciou nevá-
hajte!
 
 Športu zdar!

Naši kolegovia si preteky užili. 

Vladimír Jambrich 

ZAREGISTRUJTE SA NA
MARATÓN MIERU KOŠICE 2024 
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Tento beh som absolvoval 
v rámci prípravy na mara-
tón v Košiciach.

Venoval si sa v detstve, 
prípadne ako mládežník, 
vyslovene ľahkej atletike?
Konkrétne atletike som sa 
v detstve nevenoval, ale 
ako každé dieťa som behal 
kade-tade, hrával som 
futbal – aj za dedinu. Behu 
som sa venoval iba obme-
dzene – na rôznych prete-
koch, ktoré sa organizovali 
medzi základnými a potom 
strednými školami.

Napriek tomu, že si si 
svoj minuloročný osobný 
rekord zlepšil o takmer 3 
minúty, netajil si sa tým, 
že Tvoje ambície boli (sú) 
ešte vyššie.
Ambície boli vyššie, ale pri-
brzdili ma zdravotné prob-
lémy. Počas posledného 
týždňa som mal prechla-
dené priedušky a dokonca 
som zvažoval svoju účasť. 
Napriek tomu som to skúsil, 
s tým, že ak by som mal 
počas behu problémy, tak 
jednoducho nedobehnem. 
Žiadne problémy nenastali 
a na záver som dokázal 
ešte zrýchliť. Pripravoval 
som sa však na lepší čas – 
okolo 2:30:00-2:35:00 – tak 
som si nastavil tréningy.
Už spomínané problémy sa 
ešte skombinovali so žalú-
dočnými ťažkosťami, takže 
v konečnom dôsledku 
ma aj dosť mrzelo, že som 
príprave venoval veľa času 
a s výsledkom som nebol 
úplne spokojný.

Plánuješ sa teda MMM, 
prípadne iného marató-
nu, zúčastniť aj v budúc-
nosti?
To v súčasnosti ešte 
neviem. Som teraz cel-
kom rád, že som si mohol 
konečne oddýchnuť.

Sleduješ aj maratóny 
v zahraničí? Láka Ťa 
napríklad nejaký z ma-
ratónov World Marathon 
Majors (Berlín, New York, 
Tokio)?
Tento rok som si povedal, 
že už asi skončím s cestným 

behom a vrátim sa k tomu 
horskému, takže uvidíme.

Ako vyzerá Tvoj tréning 
na týždennej alebo me-
sačnej báze? Koľko času 
tomu venuješ a koľko km 
počas tréningov zabeh-
neš?
Snažím sa nabehať čo 
najviac, ale tréningy musím 
prispôsobovať práci a rodi-
ne. Behávam buď zavčasu 
ráno alebo večer, prípadne 
tesne po práci. V lete je to 
jednoduchšie, lebo je dlh-
šie vidno a dá sa to rozložiť 
na celý deň.

Predpokladám, že to nie 
je iba o kvantitatívnom 
nabehávaní kilometrov, 
ale trénuješ aj tempové 
behy, intervaly, úseky 
a rôzne iné “špecialitky”.
V príprave som behával 
veľa úsekov , chodil som 
ich trénovať aj na atletickú 
dráhu. Skúšal som si rôzne 
tempá, bol som si merať 
aj laktát, aby som mal 
prehľad o svojej tepovej 
frekvencii, v rámci ktorej by 
som mal behať. Prispôsobil 
som si stravu a niekoľko kg 
som aj schudol.

Spolupracuješ aj s ne-
jakým trénerom, aspoň 
online, alebo si všetky 
tréningové metódy ordi-
nuješ výlučne sám?
S trénerom nespolupra-
cujem. Prípravu som si 
organizoval sám, ale kon-
zultoval som ju s kamarát-
mi. Jeden z nich pôsobí 
v Bratislave v atletickom 
klube, ten mi poskytol asi 
najviac rád ohľadne typov 
úsekov a ich počtov. Svoj-
ho času som mu poskytol 
cenné rady k skialpinizmu 
a teraz sa to otočilo. Jeho 
konzultácie boli najmä 

v súvislosti s laktátovou 
krivkou veľmi presné.

Popri náročnej práci 
zváracieho inžiniera si 
otcom dvoch malých detí 
– darí sa Ti zapojiť ich do 
tréningových procesov?
Pomaličky už áno. Deťom 
sme kúpili bicykle. Tam, 
kde bývame, vybudovali 
cyklotrasu, ktorá má cca 
10 km. Deti bicyklujú a ja 
si popri nich zabehám. 
Už sa im to až tak nechce, 
lebo je to stále tá istá tra-
sa, ale zatiaľ tam chodíme 
poctivo.

Okrem účasti na mno-
hých pretekoch jedny 
spoločne s manželkou 
organizuješ. Pokús sa 
nám ich v krátkosti pred-
staviť.
Je to beh na Kráľovu Hoľu 
zo Šumiaca v dĺžke cca 
5 km s prevýšením 1000 
m pod názvom Vertical 
Kilometer – kvôli tomu 
prevýšeniu. Preteky 
organizujeme od roku 
2014 – pôvodne to bol 
duatlon, ale okolo cyk-
listickej časti bolo veľmi 
veľa práce, tak sme časom 
prešli iba k behu. Preteky 
sú zaradené do Slovenskej 
trailovej ligy. Podujatie je 
stále na amatérskej úrovni, 
ale účasť je z roka na rok 
vyššia a kvalitnejšia. Ča-
som sme sa naučili, čo je 
po organizátorskej stránke 
potrebné urobiť, aby všet-
ko dobre dopadlo. Z tohto 
dôvodu sme v priebehu 
rokov zmenili aj ich pravi-
delný termín.

VAGONÁR

Často sa hovorí v sú-
vislosti so športovcami 
o nesplnených snoch, 
resp. nedosiahnutých 
métach. Nedávno bola 
zverejnená informácia, 
že sa skialpinizmus 
vracia do programu 
zimných olympijských 
hier (Miláno 2026). Trú-
faš si niečo v tejto veci 
podniknúť alebo je to už 
privysoko?
Áno, to som samozrejme 
postrehol, ale na to si už 
netrúfam. Skialpinistickí 
športovci na Slovensku sa 
stali profesionálmi. Viem 
minimálne o troch (jedna 
žena a dvaja muži). Prešli 
do klubu Dukla Banská 
Bystrica a ich výkony 
určite vystrelia. Dlhodobo 
ich sledujem a ich výkony 
porastú. Z Vagónky kvôli 
tomu neplánujem odísť, 
možno ak by som mal 
o 10-15 rokov menej.

Okrem rozhovorov 
v lokálnych periodikách 
som sa o Tebe dočítal 
v bežeckej encyklopédii, 
ktorú napísal úspešný 
športovec Peter Kováč – 
v kapitole Ultra. Si teda 
zvyknutý na mediálny 
záujem o Tvoju osobu? J
To ani nie. Občas sa nájde 
niekto, kto by chcel urobiť 
so mnou rozhovor, ale na 
záujem som si teda nezvy-
kol. Skôr mám najradšej, 
keď trénujem a nikto ma 
nevidí. Ako každý bežec. 
Rád sa ukážem na prete-
koch, keď je dobrá forma, 
ale inak sa neprezentujem 
až tak rád.

Máš aj svoj športový vzor, 
prípadne športovca ku 
ktorému prechovávaš 
špeciálnu úctu?
Najviac som sledoval 
Kíliana Jorneta, kým ešte 
pretekal. On bol svojho 
času veľmi dobrý. Teraz 
už ale nikoho špeciálne 
nesledujem.

Spomínali sme deti, 
predpokladám, že ich 
doma vediete k športu 
– zúčastňujú sa už aj oni 
pretekov? Čo ich najviac 
baví?

Áno, určite. V súčasnosti 
s nimi chodíme najmä 
plávať, a to už od ich troch 
mesiacov. Budem rád, ak 
budú športovci. Nebude-
me ich do toho tlačiť, ale 
momentálne sa z toho ešte 
tešia, chcú ísť na tréningy. 
Starší pôjde budúci rok do 
školy a v plávaní by sme 
chceli pokračovať.

Ktoré preteky považuješ 
za najťažšie, ktoré si zažil 
a ktoré sú Tvoje najobľú-
benejšie?
Tých obľúbených pretekov 
mám viac. V skialpinizme 

k ním patria všetky. Je to 
veľmi zábavný šport, kde 
sa počas pretekov menia 
podmienky, sneh, výšľa-
py... Čo sa týka najťažších, 
najmä v minulosti som 
chodil na preteky pomerne 
bezhlavo – bez poriadnej 
prípravy. Absolvoval som 
napríklad 40 km preteky 
s prevýšením vyše 5000 
m, navyše na ľadovci a vo 
vysokej nadmorskej výške. 
S odstupom času nechá-
pem, ako som to mohol 
zvládnuť. Teraz k tomu už 
pristupujem rozvážnejšie 

a preteky sa mi po poctivej 
príprave nezdajú až také 
náročné.

K behu inklinuje čo-
raz viac ľudí a jedným 
z dôvodom je možno aj 
nenáročnosť tohto hobby 
na financie. Predpokla-
dám, že ako skúsený 
bežec rôznych disciplín 
sa pri tomto tvrdení iba 
pousmeješ.
Za tie roky som si vybudo-
val pomerne veľkú výbavu, 
ktorú pravidelne dopĺňam 
a obmieňam. Stále do 
niečoho investujem. Je aj 

taká doba, kde človeku 
neustále vyskakujú reklamy 
na sociálnych sieťach. Člo-
vek si spraví kúpou nových 
vecí aj radosť. Najmä sa 
teším z nákupov zimného 
výstroja.

Koľko tenisiek ročne spo-
trebuješ?
Väčšinou jedny, občas 
dvoje musím vyradiť, 
ale priebežne používam 
troje-štvoro, ktoré striedam 
a postupne dopĺňam.

Bežci si radi dávajú rôzne 
méty, chcú pokoriť nejaký 
čas – pri Tebe sa javí byť 
méta 2:40:00 hod na ma-
ratóne ako nie nesplni-
teľná. Trúfaš si prípadne 
ešte aj viac?
Áno, to by som chcel 
posunúť, ale je potrebné 
na to dosť trénovať – ako 
v živote, kto maká, ten sa 
posunie.

Na záver taká podpicho-
vačná otázka, ktorou 
zároveň pozdravujeme 
pani manželku – máte 
doma ešte kde skladovať 
poháre a medaily? J
Máme na to miestnosť 
– v detskej izbe - mladší 
syn ešte spí pri nás, ale za 
chvíľku to budem musieť 
presťahovať. Najskôr asi do 
garáže, alebo na pôjd J

Ďakujeme veľmi pekne za 
rozhovor, chcel by si ešte 
niečo odkázať kolegom?
Treba športovať a makať!

Skialpinizmus je jeho doména.S Vagonármi na tréningu. 
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PRACOVNÉ JUBILEUM

OKTÓBER
Meno a priezvisko NS Vek
Kukliš Juraj Ing. 10130 50
Kolumber Jozef 21210 50
Rovenská Alžbeta 21310 60
Kossuth Igor 41212 60
Gyomrai Ján 42910 55
Hlavač Štefan 43510 55
Bobovský Ľubomír 43520 50
Gabčo Jaroslav 43790 55
Duľa Peter 44210 50
Cvaniga Jozef 45110 60
Štěpánek František 47120 50
Niská Anna 81130 60

SEPTEMBER
Meno a priezvisko NS Vek
Tomas Ján 42430 50
Repko Jozef Ing. 42910 55
Ludvig Jaroslav 43120 50
Dravecký Jozef 43390 60
Rušinová Eva 43590 55
Brejka Ján 43710 60
Piačeková Danka 43790 60
Macko Roman 80130 50
Fekete Michal 46110 50
Balog Karol 46160 55
Mitro Miroslav 46340 55
Moskaľ Július 46390 50
Rokyta Vincent 53110 60

ŽIVOTNÉ JUBILEUM
Aj Vaše okrúhle narodeniny sú pre nás 
príležitosťou k tomu, aby sme Vám 
úprimne poblahoželali. Šťastie, zdravie, 
láska je niečo čo Vám nemôžeme dať, ale 
môžeme Vám to srdečne priať.

Je to pre nás pocta, oceniť Vás pri 
významnom okrúhlom jubileu práce 
pre našu spoločnosť TATRAVAGÓNKA 
a poďakovať sa za zodpovedne odvede-
nú prácu počas uplynulých rokov. 
Bez ohľadu na pozíciu je aj tá Vaša zákla-
dom úspechu celej spoločnosti.
ZASLÚŽITE SI TO!

SEPTEMBER
Meno a priezvisko NS Roky
Kancianová Antónia MGr. 10110 35
Maďar Ľubomír 10140 25
Albert Andrej Ing. 20120 15
Sokol Tomáš Ing. 21310 10
Gabčo Ján 41213 10
Hrubizna Miloš 41214 10
Majerčáková Jana 42910 15
Mlynský Ján 45150 15
Heržák Rastislav 45150 10
Janovová Emília 94110 15
Palko Stanislav 46210 15
Pauločíková Zuzana Bc. 81130 15

OKTÓBER
Meno a priezvisko NS Roky
Maramarossyová 
Ladislava 20120 15

Horvát Tomáš Ing. PhD. 21310 10
Valigurský Peter 41114 10
Stankovič Zdenko 41150 35
Nadymaček Jaroslav 41161 10
Vasiľko Michal 41162 10
Antal Zdenko 41211 10
Čaky Jaroslav 41211 10
Faja Roman 41220 10
Simová Božena 42910 35
Kaločayová Mária 43890 10
Jankura Vladimír 44210 10
Šoltes Marián 44250 10
Gurčík František 45910 10
Kubek Matej 43410 10
Dragoš Jaroslav 60130 10

UZNANIE
Mimoriadne radi vyjadrujeme uznanie oso-
bám, ktoré nezištne pomohli darovaním krvi.

Uctime si spomienkou pamiatku na našich 
bývalých kolegov, ktorí nás navždy opustili.
Ján HUSÁR
František BARTOŠ
František MARTINKO
Anna HAJDÍKOVÁ
Ján ŠVEC

SPOMIENKA

POĎAKOVANIE
Naše poďakovanie za dlhoročnú a svedomitú 
prácu v spoločnosti TATRAVAGÓNKA patrí aj 
pracovníkom, ktorí si už dnes užívajú zaslú-
žený dôchodok. Prajeme Vám, kolegovia, aby 
Vás sprevádzalo vedomie dobre vykonanej 
práce a želáme pevné zdravie a veľa radost-
ných a slnečných dní v dôchodku.
 ĎAKUJEME!
SEPTEMBER
Šípková Janka Bc. 20120 Poprad

OKTÓBER
Polák Branislav 21210 Poprad

Uverejnenie týchto osôb je podmienené predošlým súhlasom vyjadreným v osobnej karte zamestnanca, prípadne súhlasom od rodiny zosnulej osoby.

TVÁR SPOLOČNOSTI TATRAVAGÓNKA
Ľudia sú mimoriadne dôležitým a silným pilierom našej spoločnosti, a preto sa chceme poďakovať, 
poblahoželať, vyjadriť uznanie, no aj vyvolať spomienku na ľudí, ktorí tvoria(-li) súčasť spoločnosti 
TATRAVAGÓNKA.

Timko Ján 80130 10
Lesňák Marián Ing. 90130 10
Slodičák Martin 93110 15
Valenčík Peter 93110 15
Fecko Andrej 40120 15
Kapitan Matúš 46110 10
Koško Peter 46320 15

Záthurecký Lukáš 41161 10 odberov
Mních Anton 43520 10 odberov
Kikta Marián 41111 20 odberov
Kriššák Ján 51120 10 odberov
Endel Marek 43710 40 odberov
Novotný Dušan 43330 70 odberov
Gavenda Lukáš Ing. 80130 10 odberov
Uhrín Ľubomír 41161 10 odberov
Cvaniga Ľuboš 43290 20 odberov
Bukovina Peter 48140 100 odberov
Bukovina Marián 42430 20 odberov
Faja Roman 41220 90 odberov
Gabriš Martin 41200 10 odberov
Olekšák Ľubomír 41111 50 odberov
Šoltést Rastislav 44220 70 odberov

OZNAM
ZMENA ZDRAVOTNEJ POISŤOVNE
V prípade, že ste zmenili zdravotnú poisťovňu podaním prihlášky do novej zdravotnej
poisťovne k 30. 9. 2023, Vaša povinnosť ešte neskončila.
Ste povinný zmenu zdravotnej poisťovne nahlásiť aj zamestnávateľovi

do 8. januára 2024.
Nesplnenie oznamovacej povinnosti voči zamestnávateľovi môže byť
sankcionované pokutou do výšky 331,- eur zo strany Úradu pre dohľad
nad zdravotnou starostlivosťou.

Kde?
Na Úsek riadenia ľudských zdrojov (personálne oddelenie) s predložením nového
preukazu poistenca.

Prečo?
Zamestnávateľ je povinný zaslať zmenu o poistencoch do príslušnej zdravotnej poisťovne, 
a tiež poslať správne odvody do Vami zvolenej novej zdravotnej poisťovne.
 ÚRĽZ

chceli by sme Vám vy-
jadriť nesmiernu vďaku 
a uznanie za Vašu 
ľudskosť. Vaša obeta-
vosť a ochota darovať 

svoju krv pre tých, ktorí 
ju potrebujú, sú príkladom 

nezištnosti a dobrovoľníctva, 
ktorý nás hlboko dojíma. 

Náš obdiv za vytrvalé darovanie 
krvi si získal p. Šoltész Rastislav 
70 - násobným darovaním 

krvi, p. Roman Faja 90-násob-
ným darovaním krvi.

Vaša múdrosť a rozhodnutie darovať krv nie je len da-
rom samotnou krvou, ale aj darom nádeje a života pre 
mnohých ľudí. Vaša krv zachraňuje životy, lieči choroby 
a dáva druhú šancu tým, ktorí s ňou prídu do styku. Je 
to nesmierny prínos pre našu spoločnosť. 
 Ďakujeme a srdečne blahoželáme! 

VÁŽENÍ DARCOVIA KRVI,

Zľava: Roman Faja, Juraj Hudáč- GR, Rastislav Šoltész
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Kvalita a zanietenie FS Vagonár je známa široko-ďaleko. Po novom však už aj na opačnej strane sve-
ta - v Brazílii, kde FS vyhral Majstrovstvá sveta organizácie FIDAF. Nielen láska a oddanosť k folklóru 
je zárukou úspechu, nutné sú aj podmienky a nezlomná vytrvalosť. A práve tá doviedla Vagonárov k 
úspechu, ktorý podľa nás určite nebude posledným... Čo všetko zažili v Brazílii a čo pre nich znamená 
ocenenie nám porozprával Ľuboš Pisarčík, umelecký vedúci súboru. 

FS VAGONÁR OČARIL 
BRAZÍLIU

Kde a ako sa zrodil nápad 
kvalifikovať sa na MS 
FIDAF v Brazílii?
„Ponuka vycestovať na 
Majstrovstvá sveta orga-
nizácie FIDAF (Federation 
of International Dance 
Festivals) prišla od pána, 
ktorý nám dlhodobo zastre-
šuje zájazdy na zahraničné 
festivaly. Na začiatku sme 
boli veľmi neistí, lebo ísť na 
druhý koniec sveta s celým 
súborom je veľmi finančne 
náročné, ale nakoniec sme 
si povedali, že možno to ne-

jako zvládneme. Našťastie 
to dobre dopadlo.“

Ako prebiehal výber zo-
skupenia FS a zostavenie 
programu?
„Povolený počet účastníkov 
bol 30, čo sme využili na 
maximum. Pri výbere sme 
prihliadali na kvalitu jednot-
livých tanečníkov, ako aj na 
samotný prístup k aktivi-
tám súboru. Program sme 
zostavili tak, aby bol pestrý 
a zaujímavý. Vybrali sme 
v prvom rade typické tance 

pre východné Slovensko - 
Zemplín, Šariš, ale ukázali 
sme aj naše spracovanie 
folklóru etník žijúcich na 
území bývalej Spišskej župy 
- židovské, rusínske a ma-
ďarské. Náš výber však limi-
tovali aj možnosti prepravy 
jednotlivých krojov, keďže 
sme si ich museli odniesť vo 
svojej batožine.”

Kto Vám pomáhal
realizovať tento sen?
Väčšinu nákladov na tieto 
majstrovstvá si hradil súbor 

zo svojich zdrojov, ktoré si 
dokázal zarobiť vystúpenia-
mi a svojou činnosťou, no 
museli prispieť aj jednot-
liví účinkujúci zo svojich 
financií. Podporil nás aj 
Fond na podporu umenia, 
mesto Poprad a spoločnosť 
KARLOFF.

Aké emócie a očakávanie 
ste mali, keď ste už sedeli 
v lietadle?
“Pocity v lietadle boli pre 
mňa, ako vedúceho FS veľ-
mi zmiešané, keďže došlo 

k zrušeniu hneď prvého 
letu. Medzi účastníkmi boli 
aj mladšie osoby ako 18 
rokov, za ktoré som niesol 
zodpovednosť. Rozdelili 
nás do 5 skupín a každá 
skupina letela cez inú spo-
ločnosť, iné mesto v inom 
čase, čiže z pôvodnej veľmi 
komplikovanej 30 hodino-
vej cesty sa stal “nonsense”, 
ktorý by mi pri plánovaní 
ani nenapadol. Skupina 
v ktorej som bol aj ja prišla 
o dva dni neskôr, ako bolo 
plánované. Ďalšej skupine 
neprišli kufre, čiže sme mu-
seli improvizovať. Našťastie 
sme mali najprv v pláne 
malý festival a až pár dní po 
prílete bol hlavný súťažný 
festival, takže do finále sme 
všetko stihli. Kufre s krojmi 
dorazili dve hodiny pred vy-
stúpením. Mali sme šťastie 
v nešťastí a všetko dobre 
dopadlo.”

Čo všetko Vás čakalo po 
prílete?
„Čakala nás exotika. Vystú-
pili sme v krajine s úplne 
inou klímou, kde za oknom 
rástli mandarinky, pomaran-
če, papája. Brazílčania boli 
veľmi milí a ochotní vždy 
pomôcť. Páčil sa im náš fol-
klór, náš prístup k nim, tešili 
sa z našej prítomnosti. Bolo 
to pre nás veľmi zvláštny 
a krásny zážitok.”

A čo publikum a atmosfé-
ra?
„Ešte pred súťažným fes-
tivalom, na úplne prvom 
vystúpení, nás publikum 
veľmi príjemne prekvapilo. 
Ľudia v Brazílii sú veľmi 

temperamentní, veľmi dob-
re na nás reagovali a o to 
sa nám lepšie vystupovalo. 
Bolo to asi najlepšie pub-
likum, aké som kedy zažil 
a to som tých vystúpení 
už absolvoval naozaj veľa. 
Veľmi sa im páčil náš folklór 
a tak, ako to bola pre nás 
exotika, určite sme v istom 
slova zmysle boli “exoti” aj 
my pre nich.

Čím ste si, podľa Vás, 
získali publikum?
„Náš folklór je veľmi dyna-
mický a zaujímavý a pre 
nich nepochybne exotický, 
ale osobne si myslím, že 
sme si publikum získali 
rôznorodosťou folklóru. Čo 
tanec, to iný kroj, iná dyna-
mika, iná hudba, spev. “

Je to nepochybne veľká 
pocta a prestíž. Ziskom 
tohto titulu sa Vám 
otvárajú aj nové dvere, 
prichádzajú nové výzvy? 
Pozn: pozvánky na iné 
podujatia/festivaly, iné
„Takmer po každom vystú-
pení nás niekto vyhľadal 
s pozvánkou na kvalitný 
festival do Chille, Mexika 
a Panamy. Získali sme 

množstvo nových kontak-
tov. Uvidíme však, čo nám 
naše finančné možnosti 
v budúcnosti dovolia. “

A čo osobné dojmy z Bra-
zílie? Stihli ste “zažiť” aj 
ich folklór?
„Okrem toho, že sme si 
pozreli všetky ich vystú-

penia, zažili sme aj typický 
Brazílsky uvítací večer, kde 
boli rôzne tradičné súťaže 
a školy tanca. Za tých 17 dní 
sme si stihli zažiť aj krajinu, 
aj folklór. Pre nás to bol 
skvelý zážitok na celý život .”

Posledné roky doslova 
“chŕlite” večerné progra-
my na čoraz vyššej úrovni. 
Odkiaľ beriete inšpiráciu?
Čo ste si pripravili pre 
publiku v tomto roku?
„Za posledné roky sme, 
pri všetkej skromnosti, 
vytvorili naozaj veľa kva-
litných programov a tým 
to nekončí. Tento rok sme 
pripravili dokonca dva 
nové programy. Prvý mal 
premiéru 21. - 22. októbra 
s názvom TA LEN Tak, kde sa 
venujeme úplne inej téme 
ako doposiaľ. Divákovi na 
Spiši a v Poprade chceme 
priblížiť aj iné regióny zo 
Slovenska ako sú Detva, 
Myjava, Trenčín a rôzne iné. 
Okrem toho pripravujeme 
aj nový vianočný program, 
ktorý bude mať premiéru 
16. decembra 2023 v Dome 
kultúry v Poprade a na 
ktorý všetkých Vagonárov 
srdečne pozývame. “

Chceli by sme nielen 
poblahoželať k nádher-
nému oceneniu, ale aj 
poďakovať za radosť a po-
tešenie, ktoré každým 
svojim vystúpením medzi 
nás prinášajú. Prajeme 
Vám nekonečnú chuť, 
inšpiráciu a odhodlanie 
zachovávať naše kultúrne 
hodnoty. 
 Ďakujeme!

S ocenením 

FS Vagonár očaril divákov



vagonar@tatravagonka.sk
14 15

september/október
VAGONÁR VAGONÁR

Cieľom tejto ankety je priniesť reálny pohľad zamestnancov, uchádzačov i potencionálnych
zamestnancov na Slovensku na to, ako vnímajú našu spoločnosť,
ponúkané benefity a vytvorený imidž. 

SPOLOČNOSŤ TATRAVAGÓNKA A.S.
BOLA NOMINOVANÁ MEDZI VÝROBNÉ 
SPOLOČNOSTI, KTORÉ MÔŽU
ZABOJOVAŤ O TITUL 

I. PREDSTAVENIE
15:30 hod

II. PREDSTAVENIE
17:30 hod

PRIVÍTAME SV. MIKULÁŠA
Príďte spoločne privítať sv. Mikuláša 8. decembra 2023 v kongresovej sále
Aquacity Poprad.

Kým budeme čakať na príchod sv. Mikuláša, hrdinovia Obelix, Arthur, elfka Idril,
Ernesto de la Cruz a Maestro Frankanella vytvoria skutočnú hudobnú kapelu a rozohrajú
veselý príbeh plný vianočných piesní a humoru. Zahrajú si pri tom známe zimné hity a veselé pesničky.

Viac informácií poskytnú
ATP pracovníčky
a asistentky na úsekoch. 

Cieľom tejto ankety je priniesť reálny pohľad zamestnancov, uchádzačov i potencionálnych zamest-
nancov na Slovensku na to, ako vnímajú našu spoločnosť, ponúkané benefity a vytvorený imidž.

Spoločnosť bude hod-
notená nielen odbornou 
porotou, ale môžu za ňu 
hlasovať aj jej zamestnan-
ci a verejnosť.  
Prijatím tejto výzvy sme 
sa rozhodli verejnos-
ti  ukázať kúsok svojho 
firemného DNA a získať 
tak možnosť cennej seba-
reflexie.  

Budeme radi, keď si 
nájdete chvíľku a do 31. 
decembra 2023 zahla-
sujete za NAŠU TATRA-
VAGÓNKU v priloženom 
linku alebo zoskenova-
ním QR kódu.  
Zapojením sa do hlaso-
vania môžete vyhrať aj 
zaujímavé ceny.
Ďakujeme  za Váš hlas. 

D
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HLASUJ ZA NAŠU
TATRAVAGÓNKU GIVING TUESDAY

VIANOČNÝ ZÁZRAK

PEDIATRICKÁ ONKOLÓGIA A HEMATOLÓGIA
Banská Bystrica a SVETIELKO NÁDEJE

Klinika pediatrickej onkológie 
a hematológie DFNsP Ban-
ská Bystrica prosí o finančnú 
podporu svojich aktivít, ktoré 
zastrešuje aj s podporou OZ 
Svetielko nádeje. Liečba a pod-
pora malých onkologických 
pacientov a ich rodín je čoraz 
náročnejšia, preto akýkoľvek dar umožní zlepšiť túto 
náročnú a komplexnú starostlivosť.

DOBROMAT

Vedeli ste, že takmer 1 700 internetových obchodov 
Vám umožní darovať % z Vá-
šho nákupu až 3410 rôznym 
združeniam, jednotlivcom 
a projektom, ktoré potrebujú 
verejnú podporu? Za svoj via-
nočný nákup nezaplatíte ani 
cent navyše a pomôžete tým, 
ktorí to potrebujú najviac.
Jednoduchý návod, ako darovanie zrealizovať nájdete 
v priloženom QR kóde.

#GivingTuesday je deň, kedy sa po celom svete oslavujú dobré skutky. Je to sviatok štedrosti, počas 
ktorého sa ľudia spoja a spolu vytvoria vlnu dobra, ktorá sa šíri celým Slovenskom. #GivingTuesday 
je však aj malým sviatkom podpory organizácií, ktoré každý deň, kúsok po kúsku, prispievajú k 
zmene a menia svet na lepšie a krajšie miesto. Prinášame pár tipov, ako pomôcť...  

Pomáhať je však potrebné počas celého roka, v predvianočnom období zvlášť.
Prinášame preto pár tipov, ako môžete podporiť peknú myšlienku vzájomnej pomoci....

SVETIELKO NÁDEJE DOBROMAT

KOĽKO LÁSKY

Potešme i tieto Vianoce senio-
rov po celom Slovensku dar-
čekom, ktorý zahreje pri srdci 
Vás aj ich! Naplňte krabicu od 
topánok maličkosťami, ktoré 
potešia osamelých seniorov. 
Často je to jediný darček, ktorý dostanú, preto do kra-
bice nezabudnite vložiť aj kúsok svojho srdca! Krabič-
ky zložte pod vianočným stromčekom v AB v období 
od 20. 11. 2023 do 4. 12. 2023. Čo do krabičky patrí 
a nepatrí najdete v priloženom QR kóde.

DAROVANIE KRVI

Pridajte sa k nám a darujte krv 
na NTS v Poprade 21. decem-
bra 2023.
Zaregistrujte sa v priloženom 
QR kóde.

VOLEJBALOVÝ CHARITATÍVNY TURNAJ

Na podporu 7 ročného Markusa.
Markus má 7 rokov, je ležiaci, nerozpráva a papá len 
mixovanú stravu. Aj pri jeho tažkých diagnózach 
(Schizencefália - ťažká vývojo-
vá porucha mozgu, vrodená 
svalová hypotónia, hydroce-
falus, detská mozgová obrna, 
inkontinencia moču a stolice) 
je stále usmievavý a veľmi rád 
chodí na výlety a rád je aj me-
dzi ľuďmi. Vytvorme spoločne 
tím TATRAVAGÓNKA V POHYBE a volejbalom podpor-
me tohto mladého bojovníka. Do tímu sa zaregistruje-
te v priloženom QR kóde.
 ĎAKUJEME!

kolko lasky 
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AUGUST 
JOZEF HAMBURG

SEPTEMBER
MÁRIO PORHINČÁK 

SEPTEMBER 
JAKUBEC MATÚŠ
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Zapojením sa do súťaže vyjadrujete súhlas s uverejnením Vašich údajov vo Vagonári, ktoré budú zverejnené iba v prípade výhry.
Odpoveď na otázku vhadzujte do schránok, ktoré nájdete na všetkých vrátniciach spoločnosti TATRAVAGÓNKA.

DARČEKOVÉ KOŠE

KRÍŽOVKA Tajnička z minulého čísla… MÍŇAJÚ SA TEPLÉ DNI, UŽ SPEJEME K JESENI.
16 € získava: Vladimír Budzák 4340; 9 € získava: Ján Korenko 48140.
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TAJNIČKA KRÍŽOVKY:
......................................................................................................................................................................................................................................................

MENO: ........................................................................................................ ...............................................................................................................................

STREDISKO: ..................................................... tel. č.: ......................................... ..................................................................................................................

ACEM spomedzi svojich pravidelných stravníkov opäť žreboval výhercov atraktívneho darčekového koša. 
Výhercom srdečne blahoželáme!
TREBIŠOV: POPRAD:
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